
Protokół Nr 43/2022

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej
w Sępólnie Krajeńskim w dniu 12 kwietnia 2022r.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji wg załączonej listy obecności oraz
zaproszeni goŚcie:

1.

2.

3.

4.

5.

6.

7.

Przewodnicz4cy Rady Miejskiej - Franciszek Lesinski;
Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 2 - Stanisław Gustyn;
Dyrektor Zakładu Obsługi Oświaty Samorządowej - Zbigniew Tymecki;
Dyrektor Centrum Sportu i Rekreacji - Marek Chart;
Dyrektor Centrum Kultury i Sztuki - Julita Maciaszek;
Prezes MLKS ,,Krajna? - Jolanta Bukolt;
Wiceprezes MLKS ,,Krajna? - Tomasz Aderjahn.

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Pani Barbara Szlezer, która po powitaniu
zebranych zaproponowała następujący jego porz4dek:

Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku;
Informacje w zakresie potrzeb rekreacyjno - sportowych mieszkańców:
- CSiR;
- MLKS ,,Krajna"
- TKKF;
- LZS ,,Ory'f" Piaseczno/Skarpa;
- LZS Wałdowo;
- LZS Lutówko;
- Akademia Małego Piłkarza;

3. Przygotowanie gminy do sezonu turystycznego, kalendarz imprez gminnych;
4. Opinia w sprawie proj ektu uchwały dot. zasad udzielania i rozmiaru zniżek dla dyrektorów

oraz wicedyrektorów przedszkoli i szkół prowadzonych przez Gminę Sępólno Krajeńskie;
5. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji;
6. Wolne wnioski i zakończenie.

1.
2.

W/w porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie.

Ad.2. Dyrektor Centrum Sportu i Rekreacji przedstawił Komisji informację w zakresie potrzeb
rekreacyjno - sportowych mieszkańców (informacja stanowi załącznik do niniejszego
protokołu). Nadmienil że w poprzednim roku, w związku z pandemią, było zorganizowanych
mniej imprez, w tym roku jest ich przygotowanych zdecydowanie więcej.
Pani Miczko zapytała, czy w związku z zakwaterowaniem na obiektach CSiR uchodźców,
zostały odmówione obozy sportowe, czy były jakieś straty finansowe. Dyrektor CSiR
odpowiedział, że były zaplanowane na początku maja obozy sportowe, zainteresowani musieli
poszukać innego miejsca. Także zagrożone są inne obozy szkoleniowe w miesiącach
późniejszych, jednak w przypadku zakończenia działań wojennych na Ukrainie, gdyby
uchodźcy wyjechali, CSiR jest w stanie przygotować w przeciągu kilku dni miejsca na obozy.
Dodał, że taka sytuacja panuje w całym kraju. Odnośnie ewentualnych strat powiedział, że
CSiR udziela pomocy uchodźcom, a środki na tą pomoc przekazuje wojewoda. Pomoc wynosi
70zł. na jednego uchodźca %cznie z wyżywieniem, posiłki dla obecnie zakwaterowanych 92
uchodźców przygotowuje MLKS ,,Krajna". Dyrektor CSiR poinformował, że dojdzie do
zamontowania oświetlenia na bocznym boisku do piłki nożnej, co pozwoli na korzystanie z

1



boiska w godzinach wieczornych, dofinansowanie pozyskano z Lokalnej Grupy Działania.
Ponadto złożono wniosek do Ministerstwa Sportu o pozyskanie środków na remont starej hali
,Pilawa", wniosek został odrzucony. Istnieje także potrzeba na rozbudowę infrastruktury
sportowo - rekreacyjnej, obecnie mówi się o skate parku. Potrzebna jest również modernizacja
plaży miejskiej, chodzi o przebieralnię, toalety i naprawę hangaru na sprzęt wodny, trwa
poszukiwanie środków zewnętrznych, jest także potrzeba rozbudowy bazy noclegowej w
postaci domków.
Pan Kąkol zasygnalizował konieczność doprowadzenia do prawidłowego ustawienia znaków
informacyjnych na promenadzie wskazujących kierunek jazdy dla rowerzystów, obecnie są one
odwrócone w kierunku jeziora. Pani Szlezer zapytała, kiedy zostaną naprawione tężnie.
Dyrektor CSiR odpowiedział, że w planie naprawa powinna zostać zakończona do końca
kwietnia, ale na razie jeszcze nie rozpoczęto żadnych działań. Tężnie zostały przekazane CSiR
w systemie, który się nie sprawdza. Dlatego też jest koncepcja, aby zdemontować rynny na
dole, wstawić kratki z odpływem liniowym, tak aby był obieg zamknięty, studnia musi by«5
zamknięta, a nie otwarta, dlatego zaplanowano kompleksowy remont tężni. Pan %kol
stwierdził, że remont to %dą koszty, a nie wiadomo, jak długo tężnie będą działać. Pani Szlezer
zapytała o wymianę witek. Dyrektor CSiR odpowiedział, że witki w tężniach wymienia się co
kilka lat, jest to kosztowne. Dodał, że remont tężni powinien zostać zakończony przed sezonem
wakacyjnym. Pani Miczko poinformowała, ze tablice informacyjne o projektach są oparte o
krzewy, są niestabilne, np. ta za mostem. Dyrektor CSiR powiedział, że przy3rzy się tej sprawie.

Prezes MLKS ,,Krajna" przedstawiła Komisji informację w zakresie potrzeb rekreacyjno -
sportowych mieszkańców (informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu).
Zaznaczyła, że problemem dla klubu są wysokie koszty transportu, które w porównaniu z
rokiem ubiegłym wzrosły o 100%. Ponadto do przygotowania posiłków dla uchodźców klub
musi dotrudnić kolejna kucharkę, dotrudnić obsługę, są to dodatkowe koszty. Dyrektor ZOOS
zapytał o sekcję lekkoatletyczną, czy jest ona otwarta dla wszystkich zainteresowanych. Prezes
MLKS ,Krajna" odpowiedziała, że ta sekcja jest otwarta dla wszystkich, problemem jest to, że
dzisiejsza młodzież nie bardzo chce uprawiać tą dyscyplinę, woli raczej gry zespołowe takie
jak piłka nożna. Dlatego zawodników w tej sekcji jest coraz mniej pomimo zachęcania do
uczestnictwa. Pan Lesinski potwierdził, że zainteresowanie jest coraz mniejsze, kiedyś w
czwartkach lekkoatletycznych uczestniczyło ponad 100 dzieci, teraz jest o wiele mniej. Pani
Bukolt zapytała o sekcje koszykarską. Dyrektor CSiR odpowiedzial że niestety w tej sprawie
zabrakło finansowania, była to inicjatywa z Bydgoszczy. Dyrektor ZOOS poinformował, że
przepisy prawa oświatowego od kilkunastu lat zezwalają na organizacje obowiązkowych za3eć
wychowania fizycznego w formach pozaszkolnych. Oznacza to, że jeśli nauczyciel
wychowania fizycznego stwierdzi, że dzieci w klasie szkoły podstawowej posiadają
zainteresowania taneczne, turystyczne, rekreacyjne czy sportowe, to istnieje możliwos;«5
realizowania za3e,c wychowania fizycznego w wymiarze do dwóch godzin innych niż
obowiązkowe zajęcia wychowania fizycznego bez żadpych dodatkowych kosztów, można
także zorganizować takie zajęcia np. w zakresie lakkoatletyki bez koiiieczności tworzenia klasy
sportowej.

Komisja przyjęła przedstawione informacje do wiadomości.

Komisja ponadto przyjęła do wiadomości pisemne informacje w zakresie potrzeb rekreacyjno
- sportowych mieszkańców złożonych przez:

- TKKF;
- LZS ,,Gryf' Piaseczno/Skarpa;
- LZS Wałdowo;
- LZS Lutówko;
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- Akademię Małego Piłkarza (informacje stanowią załączniki do niniejszego protokołu).

Ad.3. Dyrektor Centrum Sportu i Rekreacji przedstawił Komisji informację w zakresie
przygotowania gminy do sezonu turystycznego (informacja jest zawarta w zbiorczej informacji
dot. potrzeb rekreacyjno - sportowych mieszkańców). Zaznaczył, że sezon kąpieliskowy na
plaży miejskiej będzie trwał od 15 czerwca do 31 sierpnia, kąpielisko będą zabezpieczać
ratownicy, będzie uruchomiona wypożyczalnia sprzętu wodnego. Zostanie odmalowany
pomost, zostaną umocnione jego przyczółki, będzie wyczyszczony basen, od maja zostaną
ustawione toi - toie, toi - toi %dzie także ustawiony przy TKKF i ekobazie, zostaną również
ustawione dodatkowe kosze. Także zostanie odpowiednio wyposażona plaża nad Juchaczem.
Będą czynione starania, aby wynająć teren przy muszli koncertowej, w okresie letnim planuje
się tam zorganizować dyskoteki. Intencją jest także przygotowanie miejsca na punkt małej
sprzedaży. Na molo już na majówkę będzie uruchomiona kawiarnia, będzie uruchomiona
fontanna, na promenadzie %dą odmalowane ławki i odnowione tablice. Powiedział, że istnieją
incydenty np. niszczenia ławek, są one zgłaszane na policję. Pani Miczko zasygnalizowała, że
przy zejściu schodami z Placu Wolności w kierunku mola są luźne cegły na murku, czy to
będzie naprawione. Dyrektor CSiR powiedział, że zostanie to naprawione. Pani Miczko
zapytała również o zapadającą się kostkę na ścieżce rowerowej. Dyrektor CSiR odpowiedział,
że kostka powinna zostać naprawiona, ale nie jest to zakres jego działalności, do CSiR należy
sprzątanie ścieżki. Pan Kąkol wskazał, że na promenadzie, przy byłym obiekcie PKP leżą dwie
haMy śmieci pochodzące od kajakarni po byłym Stolbudzie, kto to powinien uprzątnąć.
Dyrektor CSiR powiedział, że w tej sprawie powinien zareagować Kierownik Referatu Gkr.
Pan Kąkol powiedział, że w przypadku ładnej pogody w maju uruchomić wypożyczalnię
sprzętu wodnego. Dyrektor CSiR powiedział, że gdy będzie ładna pogoda, to wypożyczalnia
będzie otwarta. Pani Miczko zapytała, czy szalet jest czynny. Dyrektor CSiR odpowiedział, że
szalet jest czynny, ale mieszkańcy wolą chodzić do CAS.

Dyrektor CKiS przedstawiła Komisji kalendarz imprez gminnych (kalendarz stanowi za%cznik
do niniejszego protokołu).

Komisja przyjęła przedstawione informacje do wiadomości.

Ad.4. Dyrektor Zakładu Obsługi Oświaty Samorządowej przedstawił Komisji projekt uchwały
Rady Miejskiej w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek dla dyrektorów oraz
wicedyrektorów przedszkoli i szkół prowadzonych przez Gminę Sępólno Krajeńskie.
Nadmienił, że projekt uchwały przygotowano ze względu na zmiany organizacyjne szkół i
zmiany wielkości przedszkoli.

Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie projekt przedstawionej uchwały.

Ad.5. Komisja zatwierdziła jednogłośnie protokół ze swojego poprzedniego posiedzenia w
miesiącu marcu br.

Ad.6. W wolnych wnioskach poruszono następujące sprawy:

- Pani Szlezer przypomniała, że wciąż trwa oczekiwanie na odpowiedź radczyni prawnej
urzędu w sprawie wniosku Komisji dot. dokonania oceny prawnej funkcjonowania obecnie
obowiązującego regulaminu przyznawania stypendiów oraz ponowne.j oceny propozycji zi'nian w tym
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regulaminie. Komisja jednogłośnie postanowiła, że wystąpi z kolejnym wnioskiem do Burmistrza, w
którym będzie monitować o udzielenie odpowiedzi;

- Pani Turek zapytała o sprawę laptopów z grantu popegeerowskiego. Dyrektor ZOOS odpowiedział, że
ta sprawę prowadzi Referat Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego;

- Pan Gustyn poinfori'nowai że na ,,Orliku" przy Szkole :Podstawowej Nr 1 do godz. 19.30 trenują
piłkarze z Akadei'nii Małego Piłkarza, uniemożliwiając tym samym korzystanie innym z boiska.
Poinfori'nował również, że w szatniach przy ,,Orliku" zbiera się woda, przecieka dach. Dyrektor ZOOS
powiedzial że Dyrektor SZkOłY nie zgłaszała takiego problemu, ponadto w protokole z przeglądu nie
ma uwag, obiekt jest dopuszczony do użytku. Odnośnie ,,Orlika" powiedział, że odpowiedzialnym za
jego funkcjonowanie jest Dyrektor szkoły, nie powinno być tak, że mieszkańcy mają problem z
we?jściem na ,,Orlika". Komisja zwróciła się do Dyrektora ZOOS o przeprowadzenie rozmowy z
dyrektorem szko§ w sprawie korzystania z ,,Orlika?, z zaznaczeniein uwag przekazanych podczas
posiedzenia Komisji;

- Dyrektor ZOOS poinformował, że obecnie dzieci z Ukrainy przebywają w czterech szkołach, w szkole
nr 1, szkole nr 3, szkole w Lutowie i szkole w Wiśniewie, dzieci przebywają także w przedszkolach.
Ponadto dla lepszej komunikacji ze środków PUP zosta§ zatrudnione w rai'nach stażu pomoce
nauczyciela pochodzenia ukraińskiego celem nawiązania lepszej komunikacji z dziećmi uchodźców.
Szko§, do których uczęszczają dzieci z Ukrainy otrzymają dodatkowe środki z MEN, przewidziano też
250zł. miesięcznie na dzieci, które są dowożone. Nadmienil że na razie nie ma odpowiedzi MEN na
kwestie dot. samego nauczania tj. np. w sprawie promocji do następnej klasy, czy też przystępowania
do egzaminów. Pani Szlezer zapytała o uczestnictwo dzieci uchodźców np. w lekcjach, gdzie są
omawiane lektury. Dyrektor ZOOS odpowiedział, że to uczestnictwo nie jest bierne, bardzo pomocne
okazują się pomoce nauczyciela, lektury przy pomocy translatora są dostępne w języku ukraińskim.
Należy jednak zaznaczyć, że nie jest to nauczanie w pełnym tego słowa znaczeniu.

Po wyczerpaniu porz4dku obrad Przewodnicząca zakończyła posiedzenie.

kprqtokółował:
Tomasz Di

Przewodnicząca Komisji
Barbara Szlezer
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